
Τριµηνιαία έκδοση της Επιτροπής Κατοίκων Ακαδηµίας Πλάτωνα

Εδώ και δυο χρόνια οι πολίτες της
Ακαδηµίας Πλάτωνα ξεσηκώθηκαν
µε µια απαίτηση. Να σωθεί από τα

σχέδια τσιµιντοποίησης και να αναβαθµι-
στεί η ιστορική περιοχή όπου λειτούργη-
σε το πρώτο δωρεάν Πανεπιστήµιο του αρ-
χαίου κόσµου. Η φωνή των πολιτών βγή-
κε εκτός συνόρων, ακούστηκε δυνατά και
ταρακούνησε τους κυβερνώντες.

∆υο χρόνια µετά, και ενώ κατατέθηκαν
εκτενή σχέδια και πολύ συγκεκριµένες
προτάσεις από την κίνηση των κατοίκων,
οι ιθύνοντες της νέας κυβέρνησης δεί-
χνουν να σφυρίζουν αδιάφορα. Οι εκλο-
γές της 7ης Νοεµβρίου θα αλλάξουν άρ-
δην το σκηνικό της τοπικής αυτοδιοίκη-
σης. Ο Καλλικράτης αλλάζει σαρωτικά
το µοντέλο αυτοδιοίκησης. Με κυρίαρχο

στοιχείο τις περικοπές που επιβάλλει στις
κοινωνικές δαπάνες και την επιβολή επι-
χειρηµατικών κριτηρίων σε όλους τους
κρίσιµους τοµείς των τοπικών κοινωνιών,
ο αγώνας και η κινητοποίηση των πολιτών
για την αναβάθµιση και ανάπλαση της
Ακαδηµίας Πλάτωνα γίνεται ακόµη πιο
δύσκολος.

Οι διακηρύξεις των κυβερνώντων για
την περιοχή µας, κάτω από την πίεση
των κατοίκων και του αγώνα τους, παρα-
µένουν γράµµα κενού περιεχοµένου. Οι
περιορισµένες επίσηµες δηλώσεις αρµο-
δίων παραγόντων στον Τύπο προβάλλουν
µεν την ενοποίηση των αρχαιολογικών
χώρων, αλλά µε ένα ισχνό σχέδιο πεζο-
δρόµησης τριών ή δυο δρόµων από τον
Κεραµεικό ως τον Πλάτωνα. Καµία πρό-

ταση, λύση ή διέξοδος για τη συνολική
ενοποίηση των αρχαιολογικών χώρων,
καµία απάντηση στην πρόταση της Επι-
τροπής Κατοίκων για τη µελέτη ανάπλα-
σης προβληµατικών περιοχών, καµία
απρόπειρα εξέυρεσης πόρων για το Μου-
σείο της Πόλεως των Αθηνών, καµία απά-
ντηση για τις απαραίτητες απαλλοτροιώ-
σεις για τις οποίες µίλησε ο υπουργός
Πολιτισµού, Παύλος Γερουλάνος.

Η ενέργεια της Τίνας Μπριµπίλη να πεί
όχι στην κατασκευή του κτιρίου τη REDS
στο χώρο του αρχαιλογικού Πάρκου, έµει-
νε στα χαρτιά χωρίς καµία ορατή συνέχεια.

Και το ερώτηµα είναι:Αποφάσισε η κυ-
βέρνηση να παραδώσει την ιστορική πε-
ριοχή της Ακαδηµίας Πλάτωνα στα συµ-
φέροντα µεγαλοεργολάβων;

Hταν Νοέµβρης του 2009
όταν οι κάτοικοι της Ακα-
δηµίας Πλάτωνος έδωσαν

δυναµικό παρών και υπόσχεση διεκ-
δίκησης. Όταν µικροί µαθητές δί-
πλα στους γονιούς και στους δα-
σκάλους τους έκλεισαν την οδό Αί-
µωνος φωνάζοντας «Θέλουµε σχο-
λεία και όχι Νοµαρχία». Και κέρ-
δισαν. Η Νοµαρχία κάτω από την
πίεση των πολιτών, µετά από πολ-
λά πισωγυρίσµατα ανακοίνωσε την
οριστική παραχώρηση του οικοπέ-
δου στον ΟΣΚ για την κατασκευή
Πρότυπου Νηπιαγωγείου στην πε-
ριοχή µας. Νικήσαµε. Και παρα-
µένουµε εδώ δυναµικά και αγωνι-
στικά για να ολοκληρωθεί το σχέ-
διο.Το νηπιαγωγείο δεν επιτρέπε-
ται να µείνει στα χαρτιά,οικόπεδο,
µια ακόµη άδεια τρύπα –πληγή στο
σώµα της Ακαδηµίας Πλάτωνος.Το
σχολείο θα γίνει.
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Kαλλι... κρατικό
σχέδιο τσιµεντοποίησης

Σε αυτό το χώρο θα γίνει το νηπιαγωγείο

Aίµωνος 39,Aθήνα,T. K. 104 42

Aκαδηµία Πλάτωνα
∆ύο χρόνια µετά,Tί?

Συγκέντρωση συζήτη-
ση την Kυριακή στις
10:30 π.µ. στο 4ο ∆η-
µοτικό διαµέρισµα
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Της Τζένυ Παπαδοπούλου 

Ενα παλαιό ενοικιαζόµενο διώροφο κτί-
ριο στη συµβολή των οδών Αρίστω-
νος και Πιερίας,στεγάζει τις ελπίδες

των «κοινωνικά αποκλεισµένων» παιδιών
για πρόοδο και µόρφωση. Μια πρωτοβου-
λία από ανθρώπους της γειτονιάς µας, που
εξελίχθηκε και από προσφορά προσωπική
και ευαίσθητη, σε µήνυµα κοινωνικής αλ-
ληλλεγγύης.

Το Κέντρο Συµπαράστασης Παιδιών και
Οικογένειας, µε τη συµµετοχή εθελοντών,
λειτουργεί από το έτος 1997 ως κέντρο
µάθησης για τα παιδιά των περιθωριοποι-
ηµένων οικογενειών,που κατοικούν στις πε-
ριοχές του κέντρου της Αθήνας. Η «Εφη-
µερίδα» πήγε στο «σχολείο», είδε, άκουσε
και µίλησε µε την κυρία Μυρτώ Λαιµού,ψυ-
χή του κέντρου. Ενα παλιό διώροφο κτί-
ριο στεγάζει τις προσπάθειες των παιδιών
να ενταχθούν σταδιακά στο κοινωνικό σύ-
νολο.

Φύγαµε από το ιδιαίτερο αυτό χώρο γε-
µάτοι µε την ελπίδα ότι υπάρχει τρόπος να
προσφέρουµε για όλους µας. Οι σηµερινές
κοινωνικές και οικονοµικές συνθήκες, κά-
νουν απαραίτητη την προσωπική προσφο-
ρά των ανθρώπων προς τον άνθρωπο.

Ας το αποφασίσουµε και ας δράσουµε όλοι
µαζί για το καλύτερο.

Κυρία Μυρτώ πώς ξεκινήσατε τη δρα-
στηριότητά σας;

Ως κοινωνική λειτουργός άρχισα να δου-
λεύω µε παιδιά οικογενειών, τα οποία ανή-
κουν σε φυλετικές, εθνικές και θρησκευ-
τικές µειονότητες.Τότε ανακάλυψα ότι τα
παιδιά των οικογενειών αυτών δεν πάνε
σχολείο.

Ποιες είναι οι δραστηριότητες του Κέ-
ντρου;

Λειτουργεί ως κέντρο µάθησης, µε ιδι-

αίτερη σηµασία στη σχολική προετοιµασία
και υποστήριξη . Κάθε Σεπτέµβριο παρέ-
χουµε σχολικό υλικό π.χ. τσάντες και κά-
νουµε εγγραφή των παιδιών στα σχολεία
της περιοχής τους µε συνεχή παρακολού-
θηση της συµµετοχής τους σε αυτό και επι-
κοινωνία µε τους δασκάλους τους. Επίσης,
έχουµε καθηµερινή µεσηµεριανή σίτιση,
µε φαγητό που µας παρέχει ο ∆ήµος.

Βρίσκετε ανταπόκριση από τα παιδιά;
Πολλές φορές είναι δύσκολο να εξοικει-

ωθούν. Είναι παιδιά που αντιµετωπίζουν
οικογενειακά προβλήµατα,προβλήµατα ρα-
τσισµού και περιθωριοποίησης.Πολλά δου-
λεύουν στο δρόµο για να βοηθήσουν τις οι-
κογένειές τους. Πολλά παιδιά έρχονται και
φεύγουν,συνήθως όµως όλα ξαναγυρίζουν.

Με τους εφήβους υπάρχει δυνατότητα ου-
σιαστικής βοήθειας, λόγω των ιδιαιτέρων
κοινωνικών συνθηκών της ζωής τους και
των προβληµάτων της εφηβείας;

Τους παρέχουµε βοήθεια για επαγγελ-
µατικό προσανατολισµό και ψυχοκοινωνι-
κή υποστήριξη. Βοηθήσαµε πολλά παιδιά,
επίσης, να πάρουν απολυτήριο ∆ηµοτικού,
για να µπορούν να βγάλουν ναυτικό φυλ-
λάδιο για να δουλέψουν.

Απευθύνεστε στους γονείς;
Και στα ενήλικα µέλη των οικογενειών προ-

σφέρεται ενηµέρωση για το ρόλο τους ως
γονιών, καθώς και κάθε εξυπηρέτηση που
αφορά σε κοινωνικές παροχές.

Υπάρχει βοήθεια από τους κρατικούς φο-
ρείς;

Το Κέντρο δεν παίρνει καµία κρατική
βοήθεια. Αντίθετα, έχουµε εθελοντές που
προσφέρουν σηµαντική δουλειά, τόσο µε
τη σχολική υποστήριξη των παιδιών, όσο
και µε τη παροχή βοήθειας σε θέµατα νο-
µικά, υγείας κλπ.

Οσοι θέλουν, µπορούν να έρθουν να µας
βοηθήσουν.

KENTPO ΣYMΠAPAΣTAΣHΣ ΠAI∆IΩN KAI OIKOΓENEIAΣ
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H νίκη µας ήταν
µόνο µια αρχή 

Αυτό το κίνηµα πόλης που ανα-
πτύσσεται στις γειτονιές µας τα

δύο τελευταία χρόνια,ήταν και είναι διεκ-
δικητικό, απέναντι και στην τοπική αλ-
λά και στην κεντρική εξουσία.

Εκτός όµως από διεκδικητικό, το
κίνηµα της Ακαδηµίας Πλάτωνα υπήρ-
ξε και νικηφόρο. Νίκη αποτελεί το γε-
γονός ότι στο χώρο του οικοπέδου της
νοµαρχίας θα γίνει τελικά νηπιαγωγείο
όπως εξ΄ αρχής διεκδικούσε η Επιτρο-
πή. Ακόµα, το ΣΤΕ απέρριψε το σχέ-
διο «έκτρωµα» που η δηµοτική αρχή προ-
σπαθεί να εφαρµόσει στην περιοχή µας.
Επίσης,ανεστάλησαν οι εργασίες για την
κατασκευή του κτηρίου της Reds εντός
του αρχαιολογικού χώρου.

Οι θέσεις της Επιτροπής Κατοίκων
της Ακαδηµίας Πλάτωνα υιοθετήθη-
καν, όχι µόνο από την πλειοψηφία των
κατοίκων της περιοχής, αλλά και από
φορείς και επιστήµονες.

Με την ψήφιση του «Καλλικράτη»,του
νέου νόµου για την αυτοδιοίκηση,οι διεκ-
δικήσεις των πολιτών βρίσκουν µπρο-
στά τους νέα εµπόδια.Ο νέος νόµος προ-
βλέπει σηµαντική περικοπή των δηµο-
σίων και κοινωνικών δαπανών µε υπο-
χρηµατοδότηση υπηρεσιών και έργων,
πράγµα που σηµαίνει κατάρρευση της κοι-
νωνικής πολιτικής και στους τοµείς που
χειρίζεται η τοπική αυτοδιοίκηση.

Οι κατά 25 % µειωµένοι κρατικοί
πόροι προς την Τοπική Αυτοδιοίκηση και
τα δηµοτικά τέλη, καλούνται να καλύ-
ψουν τις ανάγκες των παιδικών σταθ-
µών, των σχολείων, των νηπιαγωγείων,
την φροντίδα για τους ηλικιωµένους,
τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες,τις δαπάνες
για την διασφάλιση δηµόσιων χώρων,
την δηµιουργία κοινωνικών υποδοµών.

Ο µέχρι τώρα τρόπος λειτουργίας
της δηµοτικής αρχής, δεν προοιωνίζει
τίποτε καλό για το µέλλον.

Οι προτάσεις της ΕΚΑΠ και ο συνε-
χιζόµενος αγώνας των κατοίκων µπο-
ρεί και πρέπει να είναι η απάντησή µας.

H ΘEΣH MAΣ
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Iούλιος - Aύγουστος - Σεπτέµβριος 2010 

ΕΚ∆ΟΤΗΣ:
Επιτροπή Κατοίκων Ακαδηµίας Πλάτωνος

e-mail: mata.pap@gmail.com
Aίµωνος 39,Aθήνα,T. K. 104 42,
τηλ.: 693.27.40.751

ΥΠΕΥΘΥΝΟΙ ΕΚ∆ΟΣΗΣ
Θανάσης Κόγος / Γεωργία Ξάνθη

∆ιευθύνεται από συντακτική επιτροπή:
-Νίκος Θεοδωράκης
-Κώστας Κίτσιος
-Θανάσης Κόγος
-Λίλα Κόγου
-Γαβριήλ Μυρρινούς
-Γεωργία Ξάνθη
-Aναστασία Παπαγεωργίου 
-Tζένυ Παπαδοπούλου
-Ματίνα Παπαχριστούδη

Graphic Designer: Bίκυ Σιώµου

Επικοινωνία µε µέλη της Επιτροπής
για συνδροµές: 690.69.26.352

Τα άρθρα που φέρουν υπογραφή δεν εκφρά-
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Bήµα ενάντια
στον αποκλεισµό

Με τη βοήθεια εθελοντονών τα µικρά παιδιά παίρνουν τις πρωτες γνώσεις. Με ανοιχτές τις πόρτες του το Κέντρο οικογένειας υποδέχεται τα αποκλεισµένα παιδιά.

Εκτός από τα µαθήµατα τα µικρά παιδιά µπορούν να παίξουν στο Κέντρο.
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Τυχαία βρήκα πάλι ένα κείµενο του γεωπό-
νου Νίκου Θυµάκη.Μιλά για απλά πράγµατα,αυ-
τά που όλοι µας ξεχνάνε.Με εκφράζει απόλυτα και
το παραθέτω σχεδόν αυτούσιο: «Οφείλουµε ο κα-
θένας από το δικό του µετερίζι, να πολεµούµε για

να διατηρηθεί το υπάρχον Πράσινο και να αυξη-
θεί.Και δεν εννοώ µόνο τους «επαΐοντες».Κάθε πο-
λίτης µπορεί να βοηθήσει σε αυτό µε τη στάση του.
Η αγάπη για το Πράσινο, δεν εξαντλείται στα λό-
για µόνο.Αγαπούµε και προσέχουµε το δένδρο που

είναι έξω από το σπίτι µας;Καταγγείλαµε έναν βαν-
δαλισµό ή µία κλοπή φυτών στο πάρκο της γειτο-
νιάς µας;Μάθαµε τα παιδιά µας να µην πετάνε σκου-
πίδια στα πάρκα;» 

Μαρία

Η δύναµη του εθελοντισµού.
Σ’ αυτούς τους δύσκολους καιρούς, που η
οικονοµική κρίση χτυπάει όλους τους ερ-
γαζόµενους, υπάρχουν δεκάδες κάτοικοι
της Ακαδηµίας Πλάτωνα που βοηθούν τους
φτωχούς των φτωχών, τους αδικηµένους
των αδικηµένων.

∆εκάδες ανώνυµοι εθελοντές, που στηρί-
ζουν τους συνανθρώπους µας, Ελληνες και
µετανάστες. Πολλοί από αυτούς είναι φίλοι
και µέλη της Επιτροπής κατοίκων Ακαδηµίας
Πλάτωνα.

Σηµαντικό έργο βοήθειας παρέχουν η
εκκλησία και άλλοι οργανωµένοι φορείς,
όπως  η «Κιβωτός του Κόσµου», οι ενο-
ρίες του Αγίου Τρύφωνα, του Αγίου Γεωρ-
γίου και του Αγίου Κωνσταντίνου, το Κυ-
ριακάτικο Σχολείο Μεταναστών, η Καθο-
λική Εκκλησία (Αίµωνος & Ολύµπου).Λί-
γα τρόφιµα, λίγα ρούχα, λίγα χρήµατα,

ένας καλός λόγος, δίνουν στήριγµα και δύ-
ναµη για την επιβίωση, για τη ζωή.

Γ.Μ.

Ζητείται επειγόντως ψεύτης.
Χρόνια τώρα συνηθίζεται να κοσµούν τα
ψηφοδέλτια των συνδυασµών λαµπερά ονό-
µατα του θεάµατος, της τηλεόρασης ή του
αθλητισµού, και ένα µικρό ποσοστό από αυ-
τά να έχει δικαιολογήσει εκ των υστέρων τον
λόγο της συµµετοχής του. Είναι άτοµα που
τους µιλάς και δεν καταλαβαίνουν τι τους λες.
Άτοµα που δεν έχουν καµιά σχέση µε την
πολιτική. ∆εν ενδιαφέρονται για τα κοινά,
δεν έχουν καν το σκεπτικό της προσφοράς
και της αυτοθυσίας.

Ποια είναι τα κριτήρια του κάθε υποψη-
φίου;Εισάγεται κάποιος στο ψηφοδέλτιο για
να γεµίσει τη σελίδα ή αξιολογείται  η καλή
του πρόθεση για τα κοινά;

Τι ωραία που περνούσαµε και περνάµε  µε
τα ψέµατα! Αυτές  τίς αλήθειες  που ακούω
αυτές τις ηµέρες, τι να σας πω, σαν κόµπος
µου κάθεται στον λαιµό.

Πολλή αλήθεια και πώς να την αντέξω.Με
συγκίνηση αρχίζω και µαζεύω ειδήσεις και σχέ-
δια. Σχέδια ανάπλασης, σχέδια και όνειρα
πεζοδρόµησης, αναβάθµισης της πλατείας
Θεάτρου, σχέδια για την ανάπλαση των πλα-
τειών Αγ.Παντελεήµονα,Αγ.Νικολάου και Αττι-
κής, της πλατείας του Σωτήρη Πέτρουλα κα-
θώς και την σύνδεση της Ακαδηµίας Πλάτω-
νος µε τον Κεραµεικό και τον Ελαιώνα.

Περιµένω πώς και πώς να ακούσω  και τους
δικούς µας  διαµερισµαιτκούς υποψήφιους,
αυτούς που δυστυχώς,φάνηκαν λίγοι και ανε-
παρκείς χωρίς ίχνος κοινωνικής  ευαισθη-
σίας, και αρκέστηκαν στην είσπραξη των
1800, 1000 η 845 ψήφων και χάθηκαν, κοι-
µήθηκαν.

Θέλω να τους ακούσω να µιλούν για την
καλπάζουσα  αναβάθµιση της γειτονιάς µας.

Για τις τόσες  τετραετίες που πέρασαν  και
τα πράγµατα δεν άλλαξαν. Πού δεν Είχαν
Πολλά Να πουν  αλλά δεν Είχαν και Πολλά
Να Κάνουν. Ένα µη-έργο για την Αθήνα, µε
βρόµικες και κακόφηµες γειτονιές. Πού   αν
τους αφήσεις ολους αυτούς του 4ου,µόνους,
να διασχίσουν την γειτονιά µας η και µέρος
της Αθήνας εκτός Κολωνακίου απλά θα χα-
θούν.∆εν γεννηθήκανε  στην Αθήνα,δεν µέ-
νουν στην γειτονιά µας και κατά τη γνώµη
µου ούτε και τους ενδιαφέρει.

Για όλα λοιπόν τα παραπάνω θέλω έναν
«ψεύτη» τώρα. Όχι κάποιον βλοσυρό που  να
µε περνάει για κορόιδο. Θέλω να µου λέει
το ψέµα, να ξέρω ότι είναι ψέµα και να τον
πιστεύω µετά χαράς. ∆ιαφορετικά, τι είχες
Γιάννη, τι είχα πάντα…

Γεωργία Ξάνθη

Πόσο κοστίζει µια ανάσα; Εύκολο. Μόλις 60 ευρώ.Αυτό είναι το ποσό που πληρώνουν όσοι κόβουν δέντρα - µικρά ή αιωνόβια, µικρή σηµασία έχει για την κεντρική εξουσία. Μόλις 60 ευρώ για ανάσες ζωής
και οξυγόνου που χάνονται στην πόλη. Και οι υπολογισµοί γίνονται κυνικοί. Κόβεις τέσσερις ευκάλυπτους στη γειτονιά, έτσι, γιατί θέλεις να ρίξεις τσιµέντο.

Κανένα πρόβληµα. Πληρώνεις το πρόστιµο, αν γίνει καταγγελία -ποτέ βεβαίως- και καθάρισες. Η ζηµιά στο περιβάλλον, το πράσινο, το οξυγόνο στη γειτονιά µας πόσο άραγε αποτιµάται;

Αρνιέµαι αρνιέµαι αρνιέµαι
οι άλλοι να βαστάνε τα σκοινιά
αρνιέµαι να µε κάνουν ό,τι θένε
αρνιέµαι να πνιγώ στην καταχνιά.

-Bασίλης Παπακωνσταντίνου-

Αρνιέµαι να δεχτώ ότι φταίω,αρ-
νιέµαι να σκύψω το κεφάλι 

Αρνιέµαι να φοβηθώ,να γίνω µί-
ζερος ανθρωπάκος,ένα φτωχό ρο-
µπότ του συστήµατος.

Τα λεφτά µου µπορεί να τα πά-
ρετε, τα δικαιώµατά µου στην ερ-
γασία… µπορεί 

Τη ζωή και την ψυχή µου ΠΟΤΕ.
Αρνιέµαι να σας ακούσω υπο-

κριτές, εσείς και τα κοµµατοστελέ-
χη σας δεν κυβερνούσατε εδώ και
15 χρόνια;Εσείς που χρεοκοπήσα-
τε τη χώρα µου κάνετε τώρα τους σω-
τήρες;Υποκριτές.

Να µας σώσετε από ποιους;
Αρνιόµουν να χτυπήσω βουλευ-

τικά γραφεία για µια καλή θέση ερ-
γασίας στο δηµόσιο και να γίνω χει-
ροκροτητής τους.Αρνιόµουν να δε-
χτώ τις ανοµίες τους,τα φακελάκια
τους,τις ψεύτικες επιδοτήσεις τους,
τα αυθαίρετά τους, τα bonus τους.
Αρνιόµουν το άδικο, την νόµιµη
κλεψιά, να προσκυνήσω.

Και τώρα λέτε να πληρώσω. Αν
είχατε λίγη αγάπη για την πατρίδα
και τον λαό της,λίγο φιλότιµο,αν εί-
χατε µάθει κάτι από τους αρχαίους
φιλοσόφους µας όλοι εσείς που κυ-
βερνήσατε τα τελευταία 15 χρόνια,
υπουργοί,γενικοί γραµµατείς,πρό-
εδροι των ∆ΕΚΟ, στελέχη του κοµ-
µατικού µηχανισµού,αφού γυρίσετε
πίσω τα κλεµµένα στα ταµεία της
πολιτείας, να εξαφανιστείτε από
προσώπου γης.Το µόνο που αξίζει
και πρέπει να κάνετε.
* Ενα µεγάλο ΕΥΧΑΡΙΣΤΩ στον πα-
τέρα µου που «έφυγε» πρόσφατα από
κοντά µας. Ενας άνθρωπος που πάλε-
ψε για έναν καλύτερο και δίκαιο κόσµο.

Γ. M.
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Aρνιέµαι

�

Aπλές ασκήσεις προστασίας

µικρά & ενδιαφέροντα

σχόλια
Σε πρώτο ενικό

�

� Iερά Oδός µε ...studio

Ακόµη και σήµερα, ανεβαίνοντας την Ιερά
Οδό από τον Πειραιά, το νέφος και τα ψη-
λά κτίρια δεν µπορούν να κρύψουν τον ιε-
ρό βράχο της Ακρόπολης.Οπως ο ήλιος παί-
ζει παιχνίδια µε τις σκιές, η Ακρόπολη ξε-
προβάλλει νικητής µνήµης και χρέους στους
αιώνες.
Ολα αυτά είναι ψιλά γράµµατα για το ελληνικό
κράτος και την περίφηµη ανάπτυξη του.
Μετά τις µπουλντόζες, τις αποθήκες µη-
χανηµάτων, τα ξενυχτάδικα και τις λοιπές
επενδύσεις, η Ιερά Οδός γέµισε studio.
Mπουρδέλα, δηλαδή, που απλά εξευγένη-
σαν τον τίτλο τους.∆ίπλα στο µεγαθηριο που
κατέστρεψε την εικόνα στο Γκάζι και λει-

τουργεί ως ξενυχτάδικο περιωπής, δεσπό-
ζουν οι νέον φωσφορίζουσες ταµπέλες των
studio. Οι «επενδύσεις» της νέας ανάπτυ-
ξης που ονειρεύονται οι κρατούντες, παίρ-
νουν την εκδίκηση τους στην Ιερά Οδό.

Μ.Π.

� Eνα στα τρία παιδιά µένουν εκτός

Ενα στα τρία παιδιά µένουν εκτός των παι-
δικών σταθµών του δήµου.Το πρόβληµα µε-
γάλο. Και θα ήταν µεγαλύτερο, εάν υπολογι-
ζόταν και ο αριθµός των παιδιών που πηγαί-
νουν στους ιδιωτικούς σταθµούς από ανάγκη,
ή τα κρατούν οι γιαγιάδες  στο σπίτι. Οι παι-
δικοί σταθµοί της Ακαδηµίας Πλάτωνα δεν
επαρκούν, µε αποτέλεσµα πολλές οικογένει-
ες -λόγω των οικονοµικών προβληµάτων-,
να είναι σε απόγνωση.Το 4ο δηµοτικό δια-
µέρισµα και ο δήµος που είναι;Τι έκαναν για
τα παιδιά της Ακαδηµίας Πλάτωνα; Μήπως
έχουν κάποιο σχέδιο;Το πρόβληµα είναι χρό-
νιο όµως σήµερα, µε την δυσµενή οικονοµι-
κή κατάσταση, έχει γίνει εντονότερο. Γ.Μ.
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Της Λίλας Κόγου

Τον περασµένο Ιούνιο, η ΕΚΑΠ οργάνωσε και πραγ-
µατοποίησε µια σειρά εκδηλώσεων στο πάρκο της
Ακαδηµίας Πλάτωνα. Στις εκδηλώσεις, που περι-

λάµβαναν προβολές ταινιών, µουσικές βραδιές, θεατρικές
παραστάσεις, συλλογικές κουζίνες κ.α., υπήρξε µαζική
συµµετοχή των aκατοίκων της περιοχής.

Οι εκδηλώσεις αυτές, έχουν σαν στόχο το πάρκο να γί-
νει ένας χώρος δηµιουργίας και έκφρασης, ένας χώρος συ-
νάντησης και επικοινωνίας των κατοίκων. ∆εν είναι µόνο
πολιτιστικά δρώµενα, αλλά αποτελούν πρακτικά παραδείγ-
µατα για το πώς µπορούν, στις παρούσες συνθήκες της οι-
κονοµικής κρίσης, οι άνθρωποι να συναντώνται, να αυτο-
οργανώνονται και να φτιάχνουν ασπίδες κοινωνικής αλλη-
λεγγύης.

Οσο το δηµόσιο -δηλαδή το εγγυηµένο από το κράτος-
συρρικνώνεται, τόσο πιο επείγον είναι για εµάς να φέρου-
µε στο προσκήνιο το κοινό. Πώς;

� Οργανώνοντας συλλογικές κουζίνες: Από τον καθένα,
σύµφωνα µε τις δυνατότητές του, στην καθεµία, σύµφωνα
µε τις ανάγκες της.

Μέχρι τώρα, η Κυριακή ήταν η µέρα του «καλού» φαγη-
τού που µονοπωλούσε η οικογένεια. Μπορούµε να αλλά-
ξουµε αυτή τη συνήθεια, κάνοντας το πάρκο τόπο του κυ-
ριακάτικου φαγητού, εκεί όπου κανείς µπορεί να τρώει κα-
λά χωρίς (ή µε πολύ µικρό) αντίτιµο.

� Οργανώνοντας πολιτιστικές εκδηλώσεις: Καλλιτέχνες
δεν είναι οι τραγουδιστές των µεγάλων νυχτερινών κέ-
ντρων και δηµιουργοί δεν είναι µόνο αυτοί που προβάλλο-
νται από την τηλεόραση ή αυτοί που πληρώνει κανείς για
να τους απολαύσει.

Οι καλλιτέχνες που µένουν και δηµιουργούν στην περιοχή
µας, τα ερασιτεχνικά συγκροτήµατα, οι παρέες που µαζεύ-
ονται για να διασκεδάσουν στο πάρκο,παράγουν πολιτισµό.
∆ιασκέδαση και ψυχαγωγία δεν είναι µοιραίο να αποτελούν
εµπόρευµα ή υπόθεση µίας κλειστής παρέας.

�Οργανώνοντας ανταλλακτικά και χαριστικά παζάρια:CD,
DVD, βιβλία και περιοδικά που δεν θέλουµε πια, ρούχα που
δε φοράµε ή δεν µας κάνουν, παλιές συσκευές που δε χρη-
σιµοποιούµε, πιθανότατα χρειάζονται σε κάποιους άλλους.
Ανοίγοντας ντουλάπες και συρτάρια, όλοι συνειδητοποιού-
µε πόσα πράγµατα δεν χρειαζόµαστε.

Μπορούµε να τους δώσουµε µια δεύτερη ζωή, απλά
ανταλλάζοντας τα!

� Οργανώνοντας συζητήσεις: Στο χώρο του πάρκου ορ-
γανώθηκαν συζητήσεις για µια σειρά από θέµατα όπως πχ.
το ασφαλιστικό και οι νέες εργασιακές σχέσεις,ο Καλλικράτης,
θέµατα άµεσα που απασχολούν όλους τους πολίτες.

� Προβάλλοντας καθηµερινά παραδείγµατα αλληλοβοή-
θειας:Μέσω της συµµετοχής µας σε µια «τράπεζα χρόνου».
Πρόκειται για ένα δίκτυο ανταλλαγής υπηρεσιών µε δικό
του εσωτερικό «νόµισµα – χρόνο» ή «νόµισµα – εργασία».
Ο καθένας προσφέρει εργασία µε βάση τις γνώσεις του ή
τα ενδιαφέροντα του π.χ βοήθεια στα µαθήµατα ή στις ξέ-
νες γλώσσες, δωρεάν οικιακή βοήθεια κ.α και εξασφαλίζει
την βοήθεια κάποιου άλλου.

Οι εκδηλώσεις της Επιτροπής Ακαδηµίας Πλάτωνος θα συ-
νεχιστούν και το επόµενο διάστηµα.

Με βάση το Αλσος της Ακαδηµίας Πλάτωνα, οι κάτοικοι
προστατεύουµε και αναδεικνύουµε τους ελεύθερους χώρους,
ως περιβάλλον δηµόσιων συναντήσεων και κοινωνικής αλ-
ληλλεγγύης.

Πάµε... Πάρκο Aκαδηµίας Πλάτωνος
4 Aκαδηµία Πλάτωνος - η εφηµερίδα

Οµάδα Ολλανδών φοιτητών συναντήθηκε µε µέ-
λη της Επιτροπής Κατοίκων Ακαδηµίας Πλάτω-
να στο Πάρκο. Θα µπορούσε να είναι η καλύτε-

ρη προβολή της χώρας µας. Oµως οι φοιτητές µετέχουν
σε σεµινάριο µε τίτλο «Αθήνα, µία πόλη µεταξύ µαρµά-
ρου και τσιµέντου»! Η επίσκεψη τους στο Αρχαιολογικό
άλσος, ήταν το συγκεκριµένο workshop για την εκπόνη-
ση της εργασίας τους.Το σεµινάριο διοργανώθηκε στο Ολλαν-
δικό Ινστιτούτο (www.nia.gr), από τις 15 έως τις 25 Ιου-
νίου, στο πλαίσιο του κύκλου µεταπτυχιακών µαθηµάτων
του Πανεπιστηµίου Vrije Universiteit Amsterdam και του
∆ιεπιστηµονικού Ερευνητικού Ινστιτούτου Heritage and
History of the Cultural Landscape and Urban Environment
(www.clue.nu). Οι 20 συµµετέχοντες µεταπτυχιακοί φοι-
τητές είναι ιστορικοί, αρχιτέκτονες, χωροτάκτες, επικοι-

νωνιολόγοι, κ.ά. Οπότε, όχι µόνο κατανόησαν αµέσως τα
προβλήµατα της Ακαδηµίας Πλάτωνα, αλλά έµειναν έκ-
πληκτοι µε την πολιτική που ακολουθεί η Ελλάδα για την
ιστορική αυτή περιοχή που γεµίζει τσιµέντο, πολιτική
στην οποία αντιδρούν µε πείσµα οι κάτοικοι και πολίτες.

Στην επίσκεψη τους, έµαθαν για τις προτάσεις της Επι-
τροπής Κατοίκων που αφορούν στην Ανάπλαση της περιοχής
συνολικά,ενηµερώθηκαν για το οικόπεδο της Reds και την
αναστολή αδειών για ένα χρόνο. Για το ίδιο θέµα η Ανα-
στασία Παπαγεωργίου που έλαβε το email για την επίσκεψη
των φοιτητών έγραψε: «Με χαρά δεχτήκαµε την οµάδα
των καθηγητών και των φοιτητών και αφού περπατήσα-
µε την περιοχή, χαιρετίσαµε κι ευχαριστήσαµε τους πα-
νεπιστηµιακούς ελπίζοντας ότι θα έχουµε, όπως µας εί-
παν, συµπαράσταση στον αγώνα µας.

Ξενάγηση Oλλανδών
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Aκαδηµία Πλάτωνος - η εφηµερίδα 5
Περιµένουµε
το πρότυπο

Nηπιαγωγείο

Χρειάστηκαν τρεις συνεδριάσεις του
νοµαρχιακού συµβουλίου  σε διά-

στηµα 7 µηνών, για να αποφασιστεί τε-
λικά και οριστικά(;) η παραχώρηση του
οικοπέδου επί των οδών Αίµωνος,Εκλεί-
δου και ∆ηµοσθένους από τη Νοµαρ-
χία Αθηνών στον Οργανισµό Σχολικών
Κτιρίων. Η ανακοίνωση της Νοµαρχίας
στα µέσα Σεπτεµβρίου σηµειώνει πως
το νοµαρχιακό συµβούλιο επανήλθε µε-
τά από πρόταση του νοµάρχη Γιάννη
Σγουρού και αποφάσισε «την παραχώ-
ρηση του οικοπέδου για σαράντα (40)
έτη µε την προϋπόθεση ότι οι εργασίες
για την ανέγερσή του θα έχουν ξεκινήσει
εντός τριετίας.

Για να θυµηθούµε τις εξελίξεις, η
Νοµαρχία αρχικά είχε αποφασίσει να
παραχωρήσει το οικόπεδο στον ΟΣΚ,
πριν ακόµη τις βουλευτικές εκλογές
του Οκτώβρη 2009, κερδίζοντας µε
διάταξη νόµου τη δυνατότητα ανταλλαγής
κτιρίου του δηµοσίου στο κέντρο της
Αθήνας. Επανήλθε στο ζήτηµα αυτό
µετά την αλλαγή της κυβέρνησης και επα-
ναβεβαίωσε τη θέση της. Ξαφνικά τον
περασµένο Αύγουστο και αφού είχε εκ-
δώσει ήδη ανακοίνωση για τη δωρεάν
παραχώρηση, ζήτησε πάλι αντίτιµο µε
οµόφωνη απόφαση.

Η αντίδραση των µελών της Επιτρο-
πής Ακαδηµίας Πλάτωνος ήταν άµεση
και δυναµική. Φαίνεται πως προστά
στον κίνδυνο να αποκαλυφθούν για µια
ακόµη φορά απατηλές υποσχέσεις της
Νοµαρχίας αλλά και της κυβέρνησης,το
νοµαρχιακό συµβούλιο ξανασυζήτησε
τη θέµα βάζοντας -ελπίζουµε οριστικά
πια- την υπογραφή του στη δωρεάν πα-
ραχώρηση του οικοπέδου για 40 έτη.

Σύµφωνα µε πληφορίες της «Εφη-
µερίδας» ο αρχικός σχεδιασµός για το
πως θα προχωρήσει η κατασκευή του
νηπιαγωγείου υπάρχει. Κόντρα στις ει-
σηγήσεις παραγόντων που επέµεναν
µέχρι τελευταία στιγµή πως το σχέδιο
αυτό είναι ανέφικτο να γίνει.Αν ο όρος
της 3ετίας µπήκε για προεκλογικούς
λόγους δεν ενδιαφέρει τους κατοίκους.
Αρκεί εντός των επόµενων 3 χρόνων να
αποδεσµευτούν τα κονδύλια -γιατί λε-
φτά υπάρχουν- και να γίνει η µελέτη για
το πρότυπο 3θέσιο νηπιαγωγείο.

«Πράσινα» λόγια χωρίς λύσεις
Στα χαρτιά και τις προφορικές διακη-

ρύξεις µένει το «κυβερνητικό» σχέ-
διο για την αναβάθµιση της Ακαδη-

µίας Πλάτωνα. Η ενέργεια του υπουργείου
Περιβάλλοντος που έβαλε «πράσινο» βέτο
στα σχέδια τσιµεντοποίησης του οικοπέδου
της REDS εντός του ορίου του αρχαιολογι-
κού άλσους,ήταν  ένα βήµα χωρίς καµία απο-
λύτως συνέχεια.Το υπουργείο Πολιτισµού,
µετά τη βόλτα που έκανε ο υπουργός, Παύ-
λος Γερουλάνος,στο αρχαιολογικό άλσος,δεί-
χνει να ξέχασε πως εδώ υπάρχει ένας θη-
σαυρός µνήµης και πολιτισµού.Τα απαραί-
τητα κονδύλια για την ανέγερση του Μου-
σείου της Πόλεως, δεν έγινε καµία απολύ-
τως προσπάθεια να εξευρεθούν µέσω έντα-
ξης έργων στο ΕΣΠΑ.

Ο καιρός περνάει,σε πέντε µόλις µήνες λή-
γει η απόφαση αναστολής οικοδοµικών αδει-
ών στην ευρύτερη περιοχή της Ακαδηµίας Πλά-
τωνα. Χάνεται πολύτιµος χρόνος και το σχέ-
διο της ανάπλασης της Ακαδηµίας Πλάτωνα
βάλτωσε ανάµεσα σε σωρούς εγγράφων και
προτάσεων που κανείς δεν προωθεί.

Η Επιτροπή Κατοίκων Ακαδηµίας Πλάτω-
να έχει ήδη καταθέσει τη δική της πρόταση

µε πολλούς και ποικίλους τρόπους. Κινητο-
ποιήθηκε στους δρόµους αλλά και στη Βου-
λή, στις επιτροπές αλλά και στα αρµόδια
υπουργεία Περιβάλλοντος και Πολιτισµού.Η
λύση είναι η συνολικότερη µελέτη ανάπλασης
µε την υπαγωγή της περιοχής µας στο καθε-
στώς του νόµου περί πολεοδοµικής αναµόρ-
φωσης προβληµατικών περιοχών. Με αυτό
τον τρόπο προκύπτουν αµέσως τα πολεοδο-
µικά εργαλεία ώστε να προστατευθεί η περιοχή
και να αναδειχθούν οι ελεύθεροι χώροι.

Και ενώ πλησιάζει ο χρόνος λήξης της
αναστολής οικοδοµικών αδειών στα κρίσιµα
προς σωτηρία οικοδοµικά τετράγωνα,δεν κι-
νήθηκαν οι διαδικασίες απαλλοτρίωσης του
οικοπέδου της REDS και δηµόσια βγαίνουν
µόνο οι δηλώσεις του Οργανισµού Ρυθµιστικού
Σχεδίου της Αθήνας (ΟΡΣΑ) για την ανά-
γκη ολοκλήρωσης των παρεµβάσεων στην
Ακαδηµίας Πλάτωνα.∆εν γίνεται απολύτως
τίποτε ούτε καν για αυτή τη ελάχιστη διέξοδο.

Το υπουργείο Περιβάλλοντος τον περασµένο
Μάϊο κάλεσε σε διάλογο µέλη της Επιτρο-
πής Κατοίκων της Ακαδηµίας Πλάτωνα, ζη-
τώντας τις προτάσεις τους για την αναβάθ-
µιση της περιοχής. Επτά σχεδόν µήνες µε-

τά,δεν έγινε απολύτως τίποτε.Εκφράζοντας
την έντονη ανησυχία τους για την απαρά-
δεκτη πλέον αυτή καθυστέρηση, η Επιτρο-
πή µε επιστολή της στη γενική γραµµατέα
του ΥΠΕΚΑ, κυρία Μαρία Καλτσά, σηµειώ-
νει: «Συµφωνήθηκε να ακολουθήσουν νέες
συναντήσεις προκειµένου η µεν Επιτροπή από
την πλευρά της να καταθέσει τον φάκελο στοι-
χείων αλλά και απόψεων φορέων και επι-
στηµόνων για το µέλλον της περιοχής που
έχει στη διάθεσή της, οι δε εµπλεκόµενοι
φορείς του κράτους να ενηµερώσουν για
τις δικές τους απόψεις και ένα πρόγραµµα
ενεργειών.

Στις 14 Ιουνίου 2010 ανακοινώθηκε από
την κυρία υπουργό το σχέδιο «Αθήνα- Αττι-
κή 2014» στο οποίο υπήρχε αναφορά και για
την περιοχή της Ακαδηµίας Πλάτωνα, µε
ιδιαίτερη έµφαση στην πιλοτική προσπά-
θεια των συµµετοχικών διεργασιών. Επειδή
έχει περάσει σηµαντικός χρόνος από την
σύσκεψη στο υπουργείο, σας ζητάµε πλη-
ροφόρηση για τις συγκεκριµένες ενέργειες
µε τις οποίες προτίθεται το Υπουργείο να κά-
νει πράξη τις εξαγγελίες του για την περιο-
χή της Ακαδηµίας Πλάτωνα».

Μετέωρη παραµένει η τύχη των ελεύθερων-αδόµητων χώ-
ρων στους Λαχανόκηπους της Ακαδηµίας Πλάτωνα.Ο δή-

µος Αθηναίων έφερε εσπευσµένα στο δηµοτικό συµβούλιο της
20ης Σεπτεµβρίου πρόταση για αλλαγή του ρυµοτοµικού σχε-
δίου για τέσσερα οικοδοµικά τετράγωνα στην περιοχή.Μια πρό-
ταση,που βάζει τελειωτικά την «τσιµεντένια» ταφόπλακα σε χώ-
ρους που,από το 1968,προορίζονταν για πράσινο,παιδικές χα-
ρές, Εκκλησία, αθλητικούς χώρους. Και το έκανε χρησιµοποι-
ώντας τις διατάξεις του Προεδρικού ∆ιατάγµατος του πρώην
ΠΕΧΩ∆Ε, επί υπουργίας Γιώργου Σουφλιά, το οποίο αποδέ-
χθηκε τις δικαστικές αποφάσεις για τον αποχαρακτηρισµό των
οικοπέδων. Κοµµατιών γης που δεσµεύθηκαν για πράσινο και
πλατείες αλλά µάταια οι ιδιοκτήτες τους ανέµεναν τα 3 εκατοµµύρια
της απαλλοτροίωση τους και για αυτό προσέφυγαν στο ΣτΕ.

Το Π.∆. του  Σουφλιά όµως, απορρίφθηκε από το Συµβού-
λιο της Επικρατείας ως «µη σύννοµο», γιατί άλλαζε αυθαίρετα
τις χρήσεις γης που όριζε το Ρυµοτοµικό σχέδιο της Αθήνας το
1968 και τις ρυθµίσεις του Γενικού Πολεοδοµικού Σχεδίου,ενώ
δεν λάµβανε υπόψη του τις ανάγκες για το Αρχαιολογικό χώ-
ρο της Ακαδηµίας Πλάτωνα.Αυτή τη σηµαντική απόφαση του
ΣτΕ που είχε στα χέρια του, αντί να την αξιοποιήσει ως «όπλο»
για την αναβάθµιση της περιοχής και των Λαχανόκηπων,να προ-
χωρήσει στην επαναδέσµευση των χώρων που χάθηκαν από τις
προσφυγές των κατοίκων και να αρχίσει άµεσα τη διαδικασία
απαλλοτρίωσης, η παράταξη του Ν. Κακλαµάνη προσέφυγε σε
ένα γνωστό κόλπο της διοίκησης: Στην αλλαγή των χρήσεων
γης! Αντί, δηλαδή, για πράσινο και πλατείες, στα 4 οικόπεδα
θα µπορούν να γίνουν κατοικίες,πολυκατοικίες,βιοτεχνίες,ξε-
νοδοχεία και πάει λέγοντας.Η πρόταση για επαναδέσµευση των
οικοπέδων αυτών κατατέθηκε από την παράταξη της «Ανοιχτής

πόλης»,αλλά τελικά καταγράφηκε µόνο γραπτώς και µπήκε στις
...καλένδες της προεκλογικής περιόδου.

Είναι φανερό πως η όποια απόφαση της πλειοψηφίας του
δήµου πάνω στην πρόταση της παράταξης του Ν. Κακλαµά-
νη, θα είχε µεγάλο πολιτικό κόστος σε περίοδο προεκλογική.
Για αυτό η πλειοψηφία έκανε πίσω την τελευταία στιγµή και
απέσυρε τη συζήτηση προβάλλοντας λόγους «δηµοκρατικής
ευαισθησίας»! Ο δήµαρχος, µάλιστα, είπε πως µετά τις εκλο-
γές το θέµα θα επανέλθει ως καταπείγον στο δηµοτικό συµ-
βούλιο.Προφανώς θεωρεί πως θα εκλεγεί και τότε δεν θα υπο-
λογίζει πλέον το πολιτικό κόστος των αντιδράσεων των πολι-
τών στην Ακαδηµία Πλάτωνα. Και έτσι θα ξαναφέρει την µε-
λέτη του δήµου, η οποία κανονίζει οριστικά το µέλλον της πε-
ριοχής και το προσφέρει βορά στην εκµετάλλευση από εργο-
λαβικά συµφέροντα.

Ματίνα Παπαχριστούδη

Φοβήθηκαν τους Λαχανόκηπους
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TO
BL��G MAΣ
Ένα χρόνο πριν...

22/3/2009
Η κ. Πορτάλιου Ελένη,
καθηγήτρια της Αρχιτε-
κτονικής Σχολής του Ε.Μ.Π
και δηµοτική σύµβουλος µε
την «Ανοιχτή Πόλη» ήρθε
στην περιοχή µας, προσκε-
κληµένη της Επιτροπής Κατοί-
κων, για να γνωρίσει από κοντά
τα προβλήµατα της περιοχής µας.

05 /07/ 2009
Την περασµένη Τρίτη 30 Ιουνίου,ξε-
ναγήσαµε την βουλευτή Α Αθήνας
του ΠΑΣΟΚ, Άννα ∆ιαµαντοπού-
λου, στην Ακαδηµία Πλάτωνος. Η
κ.∆ιαµαντοπούλου ανταποκρίθηκε
στην πρόσκλησή µας και όλοι µαζί
δείξαµε, όχι µόνο τα προβλήµατα
της περιοχής από τα υφιστάµενα
σχέδια µικρών και µεγάλων συµ-
φερόντων,αλλά καταθέσαµε και το
δικό µας όραµα για την περιοχή.

20/07/2009
Συνεχίζοντας τις ξεναγήσεις στην
Ακαδηµία Πλάτωνος, την περα-
σµένη Παρασκευή φιλοξενήσαµε
τη βουλευτή της Ν∆ στην Α’Αθή-
νας, Φωτεινή Πιπιλή.

10/7/2009
Η κ. Άννα Φιλίνη, βουλευτής του
ΣΥΡΙΖΑ στην Α’ Αθήνας ήταν η
προσκεκληµένη της Επιτροπής των
Κατοίκων της Ακαδηµίας Πλάτω-
νος την περασµένη Τετάρτη.

23/7/2009
Η βουλευτής του ΚΚΕ, Εύα Μελά,
το απόγευµα της Τετάρτης ήλθε στην
περιοχή µας και είδε ξανά από κο-
ντά την κατάσταση, επισκεπτόµε-
νη και το οικόπεδο της REDS, δί-
πλα ακριβώς στον αρχαιολογικό χώ-
ρο, πάνω από την Ιερά Οικία του
Ακάδηµου.

Kαθηµερινή on-line ενηµέρωση:
http://akadimia-platonos.blogspot.com
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Aραγε θα είναι το παιδί µου στη λί-
στα του βρεφονηπιακού σταθµού
του ∆ήµου Αθηναίων που υπέβαλα

αίτηση;» Αυτήν την ερώτηση διατυπώνει
κάθε χρόνο,την ίδια πάντα περίοδο,δηλαδή
κάθε καλοκαίρι, κάθε εργαζόµενος γονιός
που επιθυµεί να εγγράψει το παιδί του σε
οποιονδήποτε βρεφονηπιακό σταθµό στην
περιοχή που διαµένει.

Φέτος, που η οικονοµική κρίση έχει χτυ-
πήσει πλέον την πόρτα µας και πολλοί γο-
νείς, που τα προηγούµενα χρόνια έστελναν
τα παιδιά τους σε ιδιωτικούς σταθµούς,στέλ-
νουν τώρα τα παιδιά τους στους δηµοτικούς
σταθµούς. Σύµφωνα µε τα στοιχεία του δή-
µου συνολικά και στα 7 διαµερίσµατα έγιναν
8.500 αιτήσεις.Το πράσινο φως όµως είδαν
µόνο 5.465 παιδιά.Αν µιλήσουµε συγκεκρι-
µένα για το 4ο διαµέρισµα τα επιµέρους στοι-
χεία είναι απογοητευτικά καθότι ΕΝΑ στα ∆ΥΟ
παιδιά έµειναν εκτός των παιδικών σταθµών
του δήµου Αθηναίων.Από τις 1.600 αιτήσεις
που υπεβλήθησαν µόνο τα 800 παιδιά φιλο-

ξενούνται τελικά,για τη τρέχουσα χρονιά 2010
– 2011, στους σταθµούς.

Και πάλι αυτά τα παιδιά που έγιναν δε-
κτά από τους σταθµούς, δεν ξέρουν κατά
πόσο θα είναι οµαλή η σχολική χρονιά.Από
τη µια πλευρά υπάρχει το πρόβληµα των πρό-
ωρων συνταξιοδοτήσεων, που θα κορυφω-
θεί µέχρι το τέλος του έτους, χωρίς ταυτό-
χρονη αντικατάστασή τους µε νέες προ-
σλήψεις και από την άλλη, η αβέβαιη επαγ-
γελµατική κατάσταση των συµβασιούχων,
που βρίσκονται κυριολεκτικά στον αέρα και
µαζί µε αυτούς χιλιάδες παιδιά µε τις οι-
κογένειές τους.Οι κτιριακές εγκαταστάσεις
παραµένουν σχεδόν οι ίδιες στον αριθµό,
ενώ χρειάζονται σχεδόν οι διπλάσιες για να
καλυφθούν οι τοπικές ανάγκες. Αναρωτιέ-
µαι πώς, ενώ υπάρχουν ένα σωρό κονδύλια
για επενδύσεις και ενθάρρυνση της ιδιωτι-
κής επιχειρηµατικότητας -είτε από τα λε-
γόµενα ΕΣΠΑ ή άλλα κονδύλια προερχόµενα
από την Ε.Ε.- γιατί ποτέ δεν µπόρεσαν να
διεκδικήσουν κονδύλια για τέτοιου είδους

χρήση:∆ηλαδή για αγορά οικοπέδων και ανέ-
γερση βρεφονηπιακών σταθµών.

Η πλειονότητα των κατοίκων της περιο-
χής είναι εργαζόµενοι (και οι δύο γονείς) οπό-
τε το µόνιµο άγχος είναι ΠΟΥ να αφήσουν
το παιδί µε ασφάλεια,για να µπορέσουν και
οι δυο να εργαστούν.Κατά πρώτο λόγο.Για-
τί η ασφάλεια είναι το βασικό. Μετά έρχε-
ται το οικονοµικό. Ο δήµος Αθηναίων έχει
ορίσει κάποια τροφεία.Ανάλογα µε την οι-
κονοµική κατάσταση αλλά και την κοινωνι-
κή οµάδα στην οποία ανήκουν οι γονείς,αυ-
τά κυµαίνονται από 0 ευρώ  έως 150 ευρώ.

Όταν, λοιπόν, κάποιο παιδί δεν επιλέγε-
ται για φοίτηση στον βρεφονηπιακό σταθµό
του δήµου, η οικογένεια καλείται να πληρώ-
σει από 350 ευρώ (στην καλύτερη των περι-
πτώσεων) αν εγγράψει το παιδί της σε ιδιω-
τικό παιδικό σταθµό, έως 500-600 ευρώ, αν
επιλέξει να προσλάβει ένα -όχι κατ’ ανάγκη
παιδαγωγό- άτοµο για φύλαξη στο σπίτι.

Γ. Μυρρινούς 

Της Αθηνάς Μερτζέλου

Ηνέα διοικητική δοµή – η οποία έχει
ονοµαστεί «Πρόγραµµα Καλλικρά-
της»- έρχεται να περιλάβει ριζικές

αλλαγές στον τοµέα της τοπικής αυτοδιοίκη-
σης. Τι λέει, όµως, το «Πρόγραµµα Καλλι-
κράτης» και ποιες είναι οι αλλαγές που προ-
ωθεί;

Κατά αρχήν,ο Καλλικράτης καταργεί τη νο-
µαρχιακή αυτοδιοίκηση και ορίζει δύο βαθ-
µίδες:Τους δήµους (Α΄ βαθµός) και τις πε-
ριφέρειες (Β΄ βαθµός). Πολλοί δήµοι συνε-
νώνονται και ο αριθµός τους  µειώνεται κα-
τά τα 2/3.Οι  Τα µεγάλα αυτοδιοικητικά σχή-

µατα, που εισάγει το πρόγραµµα «Καλλι-
κράτης», χωρίς νέους θεσµούς  συµµετοχής
και ελέγχου από τους πολίτες, θα  λειτουρ-
γήσουν σε βάρος της δηµοκρατίας και θα
θέσουν στο περιθώριο της οικονοµικής και
πολιτικής διαδικασίας τις τοπικές κοινωνίες.
Επίσης,θα χαθεί η ουσία της αυτοδιοίκησης,
δηλαδή η άµεση σχέση των εκλεγµένων συµ-
βουλίων µε τις τοπικές κοινότητες.

Την κατάλυση της αυτοδιοίκησης και της
συµµετοχής ενισχύει το πλειοψηφικό εκλο-
γικό σύστηµα του «Καλλικράτη»,µε τις προ-
ϋποθέσεις υποψηφιότητας που θέτει. Οι
προϋποθέσεις αυτές αποκλείουν τόσο τις
οµάδες ενεργών πολιτών, που θα ήθελαν να

διεκδικήσουν µια θέση στους δήµους ή τις
δηµοτικές κοινότητες, όσο και κάθε πολιτι-
κή δύναµη που δεν διαθέτει σήµερα το µέ-
γεθος για να συγκροτήσει τα ζητούµενα ψη-
φοδέλτια.Βαθύτατα αντιδραστικός είναι και
ο τρόπος κατανοµής των εδρών στα δηµο-
τικά και περιφερειακά συµβούλια. Τα 3/5
παίρνει ο πρώτος συνδυασµός, ανεξαρτή-
τως του ποσοστού που έλαβε και το οποίο
µπορεί να είναι ακόµα και κάτω από το 30%.

Ακόµα, οι Κεντρικοί Αυτοτελείς Πόροι
(ΚΑΠ), που µαζί µε τα δηµοτικά τέλη απο-
τελούν την βασική πηγή χρηµατοδότησης
των δήµων,περικόπτονται.Η µείωση της χρη-
µατοδότησης των δήµων θα οδηγήσει σε πε-

ραιτέρω υποβάθµιση των υπηρεσιών του.
Οι παιδικοί σταθµοί, τα νηπιαγωγεία, τα
σχολεία, τα δηµοτικά ιατρεία, οι υπηρεσίες
πολιτισµού,αθλητισµού,τα ΚΑΠΗ κ.λ.π,κα-
λούνται να λειτουργήσουν µε µειωµένο τον
προϋπολογισµό τους κατά 40% τουλάχιστον.

Με όλα τα παραπάνω, το «Πρόγραµµα
Καλλικράτης» εντάσσεται στη λογική του Προ-
γράµµατος Σταθερότητας, που διαµορφώ-
νει η κυβέρνηση από κοινού µε την Ευρω-
παϊκή Ενωση και το ∆ιεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο. Πρόκειται τελικά για µία αυταρχι-
κή αναδιάρθρωση της κρατικής διοίκησης,
µια ακόµα προσπάθεια να τεθούν οι πολί-
τες στο περιθώριο.

Γολγοθάς οι παιδικοί σταθµοί

O Kαλλικράτης στις εκλογές, οι πολίτες στο περιθώριο
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Του Κώστα Κίτσιου 

Φέτος το καλοκαίρι, είχα την ευκαι-
ρία να φιλοξενήσω ένα φίλο από την
µακρινή Αυστραλία. Πριν φύγει για

τις διακοπές του σε ελληνικό νησί, µου ζή-
τησε να του δείξω την Ακαδηµία του Πλά-
τωνα γιατί, όπως µου είπε χαρακτηριστικά:
«Το βρήκα στο google αλλά, καθώς ερχό-
µουν από τα ΚΤΕΛ, δεν είδα ούτε µία πι-
νακίδα!

Ο ήλιος µαστίγωνε µε τις καυτές του ακτί-
νες το πάρκο, καθώς µε τον Τζίµ, γεννηµέ-
νο από Έλληνες γονείς στο Σίδνεϊ, περπα-
τούσαµε στο χωµάτινο µονοπάτι προς την
ιερά οικία του Ακάδηµου. Γύρω µας υπήρ-
χαν άνθρωποι ξαπλωµένοι επάνω σε χαρτόνια
και αυτοσχέδια κρεβάτια, κάποιοι σε έναν
αυτοσχέδιο καταυλισµό πνιγµένο στα σκου-
πίδια, άλλοι κάτω από τις σκιές των δέ-
ντρων, άλλοι ανάµεσα σε µεγάλους µαρµά-
ρινους κύβους... Η έκπληξη του φίλου µου
ήταν έκδηλη.∆εν υπήρχε φύλαξη και ο κα-
θένας µπορούσε να αρπάξει οτιδήποτε νό-
µιζε αρχαίο ή και αξίας και να το εµπορευ-
τεί ή, στην καλύτερη, να το πάει σπίτι του! 

Προσπαθούσα σε κάθε περίπτωση να ελα-
φρύνω την ατµόσφαιρα, λέγοντας ότι είναι
περίοδος διακοπών για όλους και έτσι το πάρ-
κο δεν είναι και στα καλύτερά του.

Η απάντησή του ήταν αποστοµωτική:«Εί-
ναι περίοδος διακοπών και για µένα όµως.
Ηρθα από την άλλη άκρη της γης και θέλω
να δω τα αξιοθέατα της Ελλάδας! Να περ-

πατήσω µε ασφάλεια σε έναν καλά φυλασ-
σόµενο αρχαιολογικό χώρο,να ξεναγηθώ και
να µου εξηγήσει κάποιος ή κάτι, τι είναι αυ-
τά τα κτίσµατα που µοιάζουν µε βάσεις κτι-
ρίων».

Σε όλη την διαδροµή ο Τζιµ ήταν σκυθρωπός
και συχνά κουνούσε το κεφάλι του.

Μου ζήτησε να καθίσουµε κάπου να πά-
ρουµε µια ανάσα. Καθίσαµε σε ένα παγκά-
κι,αφού πρώτα δοκίµασα την αντοχή και την
σταθερότητά του µιας και τα περισσότερα
ήταν ξεχαρβαλωµένα.

Επιστρέφοντας από αυτή την -ταπεινωτι-
κή για εµένα- βόλτα, περάσαµε από την παι-
δική χαρά του πάρκου.

«Εδώ έχει ασύρµατο ίντερνετ;»,µε ρώτησε
και κοκάλωσα.

«Οχι», του απάντησα, «πώς σου ‘ρθε αυ-
τό;».

«Μα βλέπω στην είσοδο ταµπέλα εται-
ρείας κινητής τηλεφωνίας, τι γίνεται εδώ;
Τα παιχνίδια πότε τα στήσανε; ∆εν τα συ-
ντηρούν;Αν παλιώσουν δεν τα αλλάζουν;».
Ειλικρινά δεν είχα το σθένος να απαντήσω.
Οι ερωτήσεις του µε χαστούκιζαν και απλά
µου ανέβαζαν την πίεση. Γιατί πρέπει εγώ
να απολογηθώ για την αδιαφορία και την ολι-
γωρία άλλων;

«Προσπαθούµε, βρε Τζιµ, µε κάθε τρόπο
να αλλάξουµε αυτή την άθλια κατάσταση.Ού-
τε και σε µένα αρέσει αυτό το τοπίο. Γνω-
ρίζω ότι µπορεί να γίνει ένα από τα στολί-
δια της Ελλάδας και να το χαίρεται όλος ο
πλανήτης».
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Α΄ ΜΕΡΟΣ

Νεαροί φρεσκολουσµένοι, αρωµα-
τισµένοι, προχωρούσαν µέσα στο
κήπο, από το γυµνάσιο προς την

Ακαδηµία του Πλάτωνα,που βρισκόταν έξω
από τον περίβολο του κήπου.

Κάποιοι στάθηκαν µπροστά στον βωµό
του Έρωτα κι ακούµπησαν ένα µπουκέτο
λουλούδια. Οι περισσότεροι ήταν καλο-
ντυµένοι µα χωρίς επιτήδευση και οι υπό-
λοιποι ήταν λιτά ντυµένοι, αλλά ο αέρας
που ανέδυαν δεν άφηνε περιθώρια να δια-
κρίνει κανείς αν το ντύσιµό τους οφειλό-
ταν στη φτώχεια ή σε προσωπικό τους
γούστο».

ΑΚΑ∆ΗΜΙΑ:Χώρος ΝΑ του Κολωνού,
έλαβε το όνοµά της από τον πρώτο οικι-
στή,ήρωα Ακάδηµο ή Εκάδηµο.Αρχικά ήταν
τόπος χωρίς δένδρα, εκτός από 12 ελιές
που τις θεωρούσαν ιερές,γιατί η παράδοση
έλεγε ότι προέρχονταν από την ιερή ελιά
της Ακρόπολης, που είχε φυτέψει η ίδια
η θεά Αθηνά.

Οι ιερές ελιές ονοµάζονταν «Μορίας
Ελαίας» και η φύλαξή τους είχε ανατεθεί
στο Μόριο ∆ία.

Ολόκληρη η περιοχή ήταν αφιερωµένη
στη θεά Αθηνά και το λάδι που προερχό-
ταν από τις ιερές ελιές, το λάµβαναν ως
έπαθλο οι νικητές των αθλητικών αγώ-
νων, στα Παναθήναια. Με το πέρασµα του

χρόνου οι δώδεκα ελιές έγιναν ο πυρήνας
µεγάλου άλσους, το οποίο ο Ίππαρχος πε-
ριέκλεισε µέσα σε ισχυρό και πολυδάπα-
νο τείχος, το οποίο ονοµάστηκε «Ιππάρ-
χου τειχίον».

Αυτή την εποχή δηµιουργείται και το πρώ-
το γυµνάσιο µέσα στον κήπο της Ακαδη-
µίας για να αθλούνται οι νέοι της Αθήνας
στη πάλη,στο άλµα,στην πυγµή και σε άλ-
λα αγωνίσµατα.

Μετά τον Ίππαρχο, ο Κίµωνας βελτίω-
σε σηµαντικά τον κήπο, φύτεψε καινού-
ρια δέντρα, έφερε νερό και κατασκεύασε
ωραίους δρόµους για να περπατούν οι
Αθηναίοι στην σκιά των δέντρων.

Ο Θουκυδίδης µας λέει ότι, η Ακαδη-
µία µαζί µε το «∆ηµόσιο σήµα», ήταν το
καλύτερο προάστιο των Αθηνών.Το «∆η-
µόσιο σήµα» είναι ο δρόµος που ενώνει την
Αθήνα µε την είσοδο της Ακαδηµίας. Εί-
ναι ο ιστορικός και µεγαλοπρεπής δρόµος,
που στις δύο πλευρές του θάβονταν «δη-
µοσία δαπάνη» οι επιφανείς άνδρες των Αθη-
νών και όσοι έπεφταν σε πολέµους,Αθη-
ναίοι και σύµµαχοί τους.

Εδώ, στον ιερό αυτό δρόµο µε τους κα-
λαίσθητους τάφους στις δύο πλευρές του,
εκφωνήθηκαν σηµαντικοί λόγοι όπως ο
«Επιτάφιος» του Περικλή.

Ακόµη γίνονταν οι λαµπαδηδροµίες στους
επιτάφιους αγώνες. Οι αθλητές άναβαν

τους πυρσούς που κρατούσαν στα χέρια τους
στον βωµό του Προµηθέα στον κήπο της
Ακαδηµίας και έτρεχαν προσπαθώντας να
µην τους σβήσουν για 1478 µέτρα µέχρι
το ∆ίπυλο, την είσοδο των Αθηνών.

Στην είσοδο της Ακαδηµίας υπήρχε βω-
µός αφιερωµένος από τον Ιππία στον Έρω-
τα µε την επιγραφή:

«Πολυµήχανε Έρωτα,για χάρη σου ίδρυ-
σε αυτόν τον βωµό ο Χάρµος στις σκιερές
γωνιές του γυµνασίου».

Ακόµη, µέσα στον κήπο της Ακαδηµίας
υπήρχαν οι βωµοί των Μουσών του Ερµή,
της Αθηνάς και του Ηρακλή.Αργότερα ο Σπεύ-
σιπος έστησε αγάλµατα των Χαρίτων και ο
Πέρσης Μυθριδάτης ανδριάντα του Πλάτωνα.

Σε αυτό το άλσος µε τις ωραίες δεν-
δροστοιχίες, τους σκιερούς δρόµους, τους
ιερούς βωµούς και το γυµνάσιο, οι Αθη-
ναίοι έκαναν τους περιπάτους τους, οι νέ-
οι γυµνάζονταν και οι φιλόσοφοι εύρι-
σκαν ακροατήριο για να αναπτύξουν τις θε-
ωρίες τους. Εδώ άρχισε να διδάσκει και ο
Πλάτωνας το 387π.χ όταν γύρισε από τη
Σικελία µέχρι να ιδρύσει τη δική του σχο-
λή σε ιδιόκτητο κτήµα έξω από τον περί-
βολο της Ακαδηµίας.

Εκτός από την Ακαδηµία του Πλάτωνα,
έξω από τον περίβολο δηµιουργήθηκαν και
άλλες σχολές και ιδρύµατα.(συνεχίζεται…)
εργασία µαθητών σχολείου της περιοχής

Αναστασία Παπαγεωργίου

Tαξίδι στον Xρόνο και στην Iστορία

Aξιοθέατο εγκατάλειψης
για τους ξένους επισκέπτες

Σκουπίδια διάσπαρτα αντί για ανάδειξη του όµορφου χώρου στην Ακαδηµία Πλάτωνος

Οι ανασκαφές γίνονται µόνο οταν προβλέπεται η ανέγερση µεγανθυρίων που θα καταστρέψουν την αρχαία κληρονοµιά.
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Aκαδηµία Πλάτωνος - η εφηµερίδα8
Στην ψυχή του κόσµου

Το «prima materia-anima mundi» (απο την πρώτη
ύλη στην ψυχή του κόσµου) υπάρχει και δηµιουρ-
γεί στη γειτονιά µας. Ως εργαστήριο ζωγραφικης -

γλυπτικής και φωτογραφίας ξεκίνησε την πορεία του το 1988
στην Ακαδηµία Πλάτωνος. Εµπνευστής και δηµιουργός ο
Κωνσταντίνος Γκοτσόπουλος µε κύριο άξονα την κοινω-
νική συνείδηση και την αξία της τέχνης στην καθηµερι-
νότητα.Πίνακες ζωγραφικής µε εννοιολογικό περιεχόµενο,
γλυπτά από ξύλο, µέταλλο, γυαλί, αντικείµενα καθηµερι-
νής χρήσης εµπνευσµένα από τα στοιχεία της φύσης, κο-
σµήµατα,ποιήµατα,και ότι άλλο µπορεί κανείς να φανταστεί.
Το 1995 το εργαστήριο µετονοµάζεται  σε «Χωροχρόνος
εν» και το 1999 ανοίγει παράλληλα στο Σύνταγµα το g-
shops. Το 2006 το Εργαστήριο µεαφέρει την έδρα του
στην Ακαδηµία Πλάτωνος. Στο δικό του ιδιόκτητο χώρο

ως «g-arts» προσφέρει τα έργα του, τη δική του µατιά για
το τι σηµαίνει ζωή και άνθρωπος.Η δρστηριότητα του εί-
ναι πολυδιάστατη και αναφέρεται από το σχεδιασµό των
χώρων και αντκειµένων έως την υλοποίηση τους.

Στην ιστορική γειτονιά της Ακαδηµίας Πλάτωνος που
ανθίζει από ζωή και τέχνη κάθε µορφής,καθηµερινά από
τις 5.00 το απόγευµα ως τις 8.00 το βράδυ γίνεται ξε-
νάγηση στα έργα που βρίσκονται στο χώρο καθώς επί-
σης και συζήτηση ώστε ο επισκέπτης να διαµορφώνει
άµεσα και βιωµατικά τη σχέση του µε την τέχνη και την
αξία της συµµετοχής σε αυτήν. Και όλα αυτά χωρίς καµ-
µία επιβάρυνση για τους επισκέπτες.Τα έργα της Ελευ-
θερίας και του Κωνσταντίνου είναι αναρτηµένα στην
ηλεκτρονική γκαλερί www.artbreak.com στην κατηγο-
ρία των Ελλήνων καλλιτεχνών µε τον τίτλο «el gotso».

Eλευθερία - Kωνσταντίνος
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